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De vragen dienen uiterlijk donderdag 14 mei 15.00 uur te zijn beantwoord. Op die dag worden
de antwoorden ook door de griffie verspreid.

Inleiding
Blz. 17. Daarbij staat dat u de uitrol van het 5-G netwerk gaat voorbereiden. In de raadscommissie 
van 14 nov. 2019 hebben we een rondetafel gesprek gehad met Mevr. Schouten waarin door haar 
kritische geluiden m.b.t. gezondheidsrisico’s voor mens, plant en dier als gevolg van de 5 G straling 
naar voren werden gebracht. N.a.v. vragen aan u tijdens dit gesprek toonde u zich terughoudend 
t.a.v. de uitrol van dit netwerk in onze gemeente.

1. Wat heeft u op andere gedachten gebracht toch tot uitrol over te gaan ?
 

antwoord Overgaan tot uitrol ligt niet bij de gemeente, enkel de voorbereiding. De uitrol bestaat 
uit beschikbaar stellen en veilen van frequentiebanden door het Rijk en het benutten 
van deze frequenties met 5G-techniek door de telecombedrijven.
De uitrol wordt actief voorbereid binnen de West-Friese Regio en in afstemming met het 
bovenregionale NHN, om regie op het proces te vergroten en zorgvuldigheid te borgen. 
Dit is in lijn met de informatie die wij met u hebben gedeeld in de Informatienota raad 
(Uitrol 5G) (DOC-19-207928) in januari dit jaar. 
Het besluit om deze voorbereiding te starten is gericht op het regie houden en daarmee 
mogelijk maken om tijdens de voorbereidingen al maatregelen te treffen om nadelen te 
ondervangen. Mogelijke nadelen kunnen liggen bij het vergroten van de kloof op het 
gebied van digitale connectiviteit tussen platteland en stad, versnippering regionaal en 
zorgen over risico op gezondheidsklachten.
Stel dat we ons niet voorbereiden, dan kan het zo zijn dat iedere provider zijn eigen 
zendmasten plaatst i.p.v. gezamenlijk gebruik van de masten. Als dat gebeurt betekent 
dat dus veel meer zendmasten. Gelet de discussie zouden wij dat graag tot het 
minimaal noodzakelijke beperken, daarvoor is een goede voorbereiding essentieel, 
waarbij samenwerking tussen de providers wordt gestimuleerd.



1a. En wat kunt u en gaat u doen om de gezondheidsrisico’s voor de inwoners, flora en 
fauna tot een minimum te beperken?

Antwoord Vooralsnog varen wij op de wetenschappelijke informatie van de landelijke overheid. 
Uitgangspunt is hierbij dat straling van 5G net als bij voorgaande generaties (o.a. 3G en 
4G) binnen de gestelde normen dient te blijven en zo verder geen vergroting van het 
risico voor gezondheid van inwoners, flora en fauna vormt.
De blootstellingslimiet is in Nederland gebaseerd op de zogeheten ICNIRP norm1. Deze 
norm die rekening houdt met kwetsbare groepen als kinderen, zwangere vrouwen, 
ouderen en zieken stelt vast bij welk niveau mogelijk schadelijke effecten optreden. In 
de limieten is hiervoor een veiligheidsfactor van 50 berekend. Nederland hanteert deze 
limieten op advies van de Raad van de Europese Unie. 
Uit onderzoek naar 5G2 blijkt dat de blootstelling aan de elektromagnetische velden van 
losse antennes en gebruikerstoestellen lager is dan de limieten die de Europese Unie 
aanbeveelt.

2. Op blz. 6 en 15 wordt gesproken van “circulair bouwen”. Wordt daar ook het circulaire 
slopen onder verstaan (dus niet breken en kapot maken, maar het zoveel mogelijk voor 
hergebruik demonteren)?
Zo ja, bent u bereid bij alle bouw aanbestedingen dit in de voorwaarden op te nemen?

Antwoord Op 3 maart jl. organiseerden we in Westfriesland een masterclass Circulaire Economie. 
De belangstelling was groot, onder andere onder ondernemers. De opbrengst van de 
materclass werken we op dit moment uit in een Actieprogramma Circulair 
Westfriesland. 
Onderdeel van dit programma is dat we willen komen tot een gedragen definitie over 
wat we verstaan onder Circulair Economie. We vinden het belangrijk dat we vanuit één 
definitie stappen zetten in de Circulaire Economie in Westfriesland. Bedoeling is 
natuurlijk dat we een houdbaar economisch systeem bereiken zonder dat deze 
schadelijk is voor het milieu. Het bevat een gesloten kringlopen waarin grondstoffen, 
onderdelen en producten hun waarde zo min mogelijk verliezen. Met andere woorden 
het voorkomen, het hergebruiken en het recyclen van afval. Dit geldt ook voor de 
bouwsector.
Onderdeel van het Actieprogramma is ook om dit in te bedden in het inkoop- en 
aanbestedingsproces.

3. Punt 4.2.3 Waarom wordt er als het gaat om gezondheidsbeleid specifiek gewezen naar 
sport en spel en niet naar alle verenigingen en vormen van vrijetijdsbestedingen, zoals 
bv. fanfare en musicalverenigingen, zij dragen immers ook bij aan gezondheid en 
vitaliteit?  

Antwoord De toelichting onder 4.2.3. is een uitleg wat wij o.a. doen op het gebied van 
gezondheidsbeleid. Niet alles staat hier benoemd. Zo komt gezondheid in veel thema s 
terug. Zoals bij voorbeeld de omgevingswet, maar ook in het cultuurbeleid. Kunst en 
cultuur dragen zeker bij aan gezondheid en vitaliteit van onze inwoners. We kijken in 

1 https://www.antennebureau.nl/straling-en-gezondheid/blootstellingslimieten-voor-
elektromagnetische-velden
2 https://www.agentschaptelecom.nl/documenten/rapporten/2020/01/21/verkenning-van-de-
blootstelling-emv-afkomstig-van-5g-systemen



het kader van preventie naar zowel sport en bewegen als naar deelname aan culturele 
activiteiten. We ondersteunen daarom ook culturele verenigingen waar mogelijk met 
subsidie, de inzet van een cultuurcoordinator, een muziekcoach etc. De JOGG-regisseur 
stemt bijvoorbeeld ook activiteiten af met de cultuurcoördinator, muziekonderwijs en 
de bibliotheken. 

4. Bent u het met ons eens dat de onvoorziene corona-gerelateerde uitgaven die op onze 
gemeente afkomen, zo veel als mogelijk uit de algemene reserve zouden moeten 
worden betaald en zo ja, gaat u dat ook doen?

Antwoord Allereerst is het zaak dat de gemeente zich (eventueel gezamenlijk) inzet om zoveel 
mogelijk de onvoorziene corona gerelateerde uitgaven gecompenseerd te krijgen vanuit 
het Rijk. Voor dat deel van de uitgaven die niet gecompenseerd worden, zal het zo zijn 
dat deze kosten ten laste zullen komen van de algemene reserve. De reden hiervoor is 
dat de corona crises na aanvang van het boekjaar is opgetreden in ons land en 
gedurende het boekjaar de genomen maatregelen effect hebben op de lopende 
begroting. Bij de afsluiting van het boekjaar is echter geen grond geweest om een 
bestemmingsreserve op te nemen in de administratie. In de lentenota zullen wij hier 
apart aandacht aanbesteden en een aanvraag doen.

5. Wij zien onder 3.1 “effect corona staan” dat er onderzoeken komen naar de schade bij 
maatschappelijke voorzieningen.

In de informatienota "Ondersteuning maatschappelijke voorzieningen tijdens 
coronacrisis" van 28-4 (DOC-20-252319) lezen wij:

"2. Inventarisatie bij organisaties
[....] De inventarisatie richtte zich op de volgende voorzieningen:
- Dorpshuizen, multifunctionele accommodaties, verenigingsgebouwen en sociaal-
culturele centra;
- Sportverenigingen en sportcomplexen;
- (openbare) Zwembaden;
- Jeugdgebouwen (jongerencentra, consultatiebureaus, kinderboerderijen);
- Culturele instellingen en accommodaties (musea, bibliotheken etc.);
- Buitensportaccommodaties;
- Accommodaties die hoofdzakelijk gebruikt worden voor zorg- en welzijnsdoeleinden."

Navraag leert dat bv. Café Stam te Wognum en de musical vereniging Wognum niet zijn 
benaderd, klopt dit en kunt u dit toelichten?

Antwoord Het klopt dat deze organisaties niet benaderd zijn. 
Voor Café Stam geldt inderdaad dat zij (net als veel andere horecagelegenheden) een 
maatschappelijke functie heeft. Maar horecagelegenheden vormen niet de primaire 
doelgroep van onze inventarisatie. We hebben ons binnen de korte tijdspanne die 
daarvoor beschikbaar was, gericht op de voorzieningen waarvan we weten (of 
vermoeden) dat de coronacrisis een grote financiële impact heeft, terwijl ze geen 
aanspraak maken op landelijke steun. 
De musicalvereniging valt wel binnen de scope van onze inventarisatie maar is niet 
aangeschreven. We hebben contact gelegd met de culturele instellingen die vanuit ons 



Subsidieprogramma bekend zijn, dus waarvan we actuele contactgegevens hebben. Niet 
alle culturele instellingen worden gesubsidieerd, dus niet alle instellingen zijn 
rechtstreeks door ons benaderd. We hebben echter via meerdere kanalen ruchtbaarheid 
gegeven aan onze inventarisatie. Maatschappelijke voorzieningen die door de 
coronacrisis getroffen zijn, kunnen zich melden via voorzieningen@medemblik.nl. 

5a. Kunt u de verenigingen en de commerciële partijen die ze huisvesten van de hele 
gemeente alsnog benaderen en kijken wat u voor hen kunt betekenen?

Antwoord Inmiddels zijn we de fase van inventarisatie gepasseerd. Ondanks dat we niet met alle 
maatschappelijke voorzieningen contact hebben gehad, menen we aan de hand van de 
binnengekomen reacties een goed beeld te hebben van de aard en omvang van de 
problematiek. De komende periode benutten we om de maatregelen, die we benoemd 
hebben in onze inventarisatienotitie (bijlage bij informatienota Z-20-100113 / DOC-20-
252319), uit te werken.


